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SMILTENES NOVADA PAŠVALDĪBAS DOME 
Reģ. Nr.90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 

tālr.: 64774844, e-pasts pasts@smiltenesnovads.lv 

 

Sociālo un veselības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdes 

PROTOKOLS 
 

2023.gada 12.septembrī Nr. 10           plkst. 09:00 
 

Norises vieta: Dārza ielā 3, Smiltenē 

Plkst. 9.00 

Sēde atklāta 9.04 
 

Sēdi vada Komitejas priekšsēdētāja Astrīda Harju 
Sēdi protokolē Kancelejas un personāla nodaļas lietvede Ilze Oginska 

Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā. 
 

Piedalās deputāti attālināti: 

Dainis Aļeksējevs, Ainārs Mežulis, Ervins Labanovskis, Gita Mūrniece 
 

Piedalās deputāti klātienē:  

Andris Abrāmovs 
 

Nepiedalās deputāti: 

Mārtiņš Vīgants- aizņemts pamatdarbā 
 

Citi deputāti:  

Inga Ērgle, Edgars Avotiņš 

 

Uzaicinātās personas: SIA “Alūksnes slimnīca” valdes priekšsēdētāja M.K. 

 

Piedalās darbinieki:  

Izpilddirektors Andris Lapiņš, izpilddirektora vietniece teritorijas pārvaldības un sadarbības 

jautājumos Evija Zurģe, Juridiskās nodaļas vadītājs Māris Rungulis, Finanšu nodaļas vadītājs 

Jānis Adienis, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja Dina Kaupe, iekšējā auditore Ginta 

Rācene, Sociālā dienesta vadītāja Inta Siliņa  

                     

DARBA KĀRTĪBA 
 

 1. Par darba kārtības apstiprināšanu 
 Ziņo Astrīda Harju 

A. Harju informē par sēdes darba kārtību. Aicina deputātus apstiprināt sagatavoto komitejas 

sēdes darba kārtību. 
                4.jautājumam mainīts formulējums  - Grozījumi sociālo pakalpojumu un sociālās   

palīdzības likumā. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Astrīda Harju, Andris Abrāmovs, Dainis Aļeksējevs, Ervins 

Labanovskis, Ainārs Mežulis nobalso ar roku) "Pret" – nav, "Atturas" – nav, 

mailto:pasts@smiltenesnovads.lv


 

2 

 

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt Sociālo un veselības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdes darba kārtību. 
 

2. Par Smiltenes novada Sociālā dienesta darbības novērtējumu 
Ziņo Ginta Rācene, Inta Siliņa  

A.Harju: Ginta Rācene sagatavojusi prezentāciju par Sociālā dienesta darbību Smiltenes 

novadā. Sagatavota rokasgrāmata ar uzdevumiem. Ļoti pozitīvi ir novērtēts iekšējās 

auditores paveiktais novērtējuma sagatavošanā. 

G.Rācene: Ir veikts pirmais iekšējais audits pašvaldībā. Rāda sagatavoto prezentāciju. 

                 Iekšējā audita mērķis: 

                 1. novērtēt Smiltenes novada Sociālā dienesta iekšējās kontroles elementu 

atbilstību un efektivitāti; 

                 2. izvērtēt, vai Smiltenes novada pašvaldības Sociālā dienesta autotransporta 

nodrošinājums ir pietiekošs, lai nodrošinātu Smiltenes novada iedzīvotājiem 

profesionālu sociālā darba, sociālo pakalpojumu, sociālās palīdzības un veselības 

aprūpes pieejamību. 

E.Labanovskis jautā Sociālā dienesta vadītājai par sociālās palīdzības pabalstiem.  

I.Siliņa sniedz atbildi. Pabalstu apmēri varētu būt lielāki. 

D.Aļeksējevs: iekļauti arī brīvprātīgie pabalsti. Uzdod jautājumu par brīvpusdienām, kur tas 

iekļauts. 

I.Siliņa sniedz atbildi. 

Debates: D.Aļeksējevs, I.Siliņa, E.Labanovskis  

E.Avotiņš izsakās par prezentāciju. Par secināto 

A.Harju: DI pakalpojuma sniegšana atsevišķās pašvaldībās jau ir uzsākusies, bet mūsu novadā 

vēl tikai tiek nodota šī ēka. Par darbībām, kas vēl jāveic. 

G.Mūrniece: par pakalpojumu, ko sniedz darbinieki? 

I.Siliņa sniedz atbildi. 

G.Rācene turpina prezentāciju. 

D.Aļeksējevs jautā par skaitļiem prezentācijā. 

G.Rācene sniedz atbildi. 

Debates: A.Harju, A.Abrāmovs 

G.Rācene turpina prezentāciju. 

                Vidēji vienai mājsaimniecībai ir izmaksāti 250 EUR, vienai personai 118 EUR. 

36 EUR izdevumi sociālā atbalsta pasākumiem uz vienu iedzīvotāju novadā. 

24 EUR Sociālā dienesta uzturēšanas izdevumi uz vienu iedzīvotāju. 

G.Mūrniece uzdod jautājumu. 

G.Rācene sniedz atbildi. 

D.Aļeksējevs: Smiltenes novads sociālā jomā ir aktīvs 

I.Siliņa par to, kas mums iztrūkst, salīdzinot ar citiem novadiem. 

Debates: D.Aļeksējevs, I.Siliņa 

G.Mūrniece uzdod jautājumu. Vai ir pakalpojumi, ko piem. Cēsis un Valmiera sniedz, bet mēs 

nē? 

I.Siliņa sniedz atbildi. Tur daudz tiek sniegts kā ārpakalpojums. Gan Cēsīs, Valmierā, Gulbenē. 

A.Harju par nākamo gadu saistībā ar DI pakalpojumu. 

G.Rācene turpina prezentāciju. 

                 Iekšējās kontroles elementu atbilstības novērtējums. 

                 Sociālā dienesta autotransporta izvērtējums. 

                 Iesaka - vienu papildus automašīnu ar stāvvietu Dārza ielā 3, Smiltenē. 

D.Aļeksējevs jautā, cik dienas tiek izmantota automašīna? 

I.Siliņa sniedz atbildi. 

Debates: G.Rācene, D.Aļeksējevs, I.Siliņa 
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D.Aļeksējevs iesaka veikt katras automašīnas izmantošanas analīzi pa dienām, lai izvērtētu 

papildus automašīnas nepieciešamību. 

G.Rācene turpina prezentāciju. 

                 Secinājumi. 

                 Rekomendācijas. 

                 Iekšējā audita ieteikumu ieviešanas grafiks. 

D.Aļeksējevs: Vai procedūra neprasa arī pakalpojumu saņēmēju aptauju? 

G.Rācene sniedz atbildi, ka Iekšējais auditors veic darbības, lai uzlabotu kopējo sistēmu, 

procesus. 

A.Mežulis jautā Sociālā dienesta vadītājai, cik bieži sauc kopā savus iestāžu vadītājus, lai 

informētu par aktuāliem jautājumiem? Būtu katru mēnesi jānāk kopā. Iesaka 

papildus veicamās darbības. 

I.Siliņa: reizi mēnesī noteikti un vēl papildus, ik pa 2 nedēļām ar atsevišķu personālu. 

             Par novadu apvienošanās procesā paveikto. 

Debates: A.Mežulis, I.Siliņa, A.Harju 

A.Mežulis: Jāveic skaidrojošais darbs. 

I.Siliņa: svarīga ir komunikācija un sarunas. 

G.Mūrniece: darbiniekus mulsina krustu šķērsu braukšana pa novadu. Par sarunām ar Smiltenes 

novada iedzīvotājiem. 

                     Jautā iekšējai auditorei par transportiem. Vai ir analizēti arī Patapinājuma līgumi? 

G.Rācene sniedz atbildi.    

Debates par amatu specializācijām, vai tas ir pilotprojekts: G.Mūrniece, I.Siliņa  

A.Lapiņš par transporta analīzi. Par transporta noteikumiem, kas jāaktualizē. Tas varētu būt uz 

oktobra mēnesi, kad tiks ieviesti GPS. 

                 Par maršruta lapām, kur var kontrolēt braucienus. Par ārējo funkciju auditu, kur bija 

līdzīgi ieteikumi. 

M.Rungulis: jāskata amata apraksti un atlīdzība par veikto darbu. Tas ir pamats šai             

darbinieku neapmierinātībai. 

                     Auditora priekšlikums - izveidot juriskonsulta vietu Sociālajā dienestā. Iestāde 

pietiekami liela. Tas ir nepieciešams. 

                     Jautā Gintai – pamatojums, kāpēc? 

G.Rācene sniedz atbildi. 

E.Avotiņš saka paldies G.Rācenei un I.Siliņai par paveikto darbu. 

                 Audits tiek veikts, lai uzlabotu pašvaldības darbu, lai sniegtu kvalitatīvāku 

pakalpojumu novada iedzīvotājam. 

A.Abrāmovs par prezentāciju. 

                     Atbalsta, ko pauda M.Rungulis par darbinieku neapmierinātību. 

                     Neatbalsta Patapinājuma līgumu slēgšanu, lai darba pienākumu veikšanai  

izmantotu savu privāto automašīnu. 

Debates par skaitļiem prezentācijā un par atalgojumu: E.Avotiņš, A.Abrāmovs, D.Aļeksējevs,       

M.Rungulis 

Debates par atalgojuma intervālu: D.Aļeksējevs, A.Lapiņš 
 

3. Par SIA "Alūksnes slimnīca" aktualitātēm 
Ziņo Andris Lapiņš, piedalās SIA “Alūksnes slimnīca” valdes pr-ja M.K. 

A.Harju aicina sniegt info par aktualitātēm, ar kurām saskaras Alūksnes slimnīca. 

A.Lapiņš par peļņas zaudējuma aprēķinu, par Operatīvo pārskatu, par kvotu izpildi. 

                Kapitālsabiedrība ir nelielos plusos, ar nelielu peļņu, bet par nākotni ir nelielas bažas. 

M.K. par plānoto. MASTER plāns top. Par slimnīcu tīkla stiprināšanu, par izmaiņām. 

              Par to, kādus pakalpojumus sniedz Alūksnes slimnīca. Par Veselības ministrijas 

viedokli slimnīcas pakalpojumu apjomos. 
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              Par piešķirto naudu. 

              Par operāciju skaitu. Tas ir lielāks par 3.līmeņa slimnīcām. 

A.Harju aicina uzdot jautājumus. 

D.Aļeksējevs: Kā skatiet, kas vajadzīgs no pašvaldības, lai apmierinātu iedzīvotāju vajadzības? 

M.K. sniedz atbildi. 

D.Aļeksējevs: būtībā atbalstu vajag no Gulbenes, Balvu, Smiltenes novada pašvaldības. 

M.K. sniedz atbildi. 

D.Aļeksējevs tad sanāk, ka atbalsts var būt tikai no Smiltenes novada pašvaldības. 

A.Harju: par atbalsta vēstuli jāizrunā, par tās saturu. 

              Par tarifiem. Par smago pacientu vešanu. Vai tarifs atbilst 3.līimeņa slimnīcai vai  

2.līmeņa? 

M.K. sniedz atbildi. Tarifi neatšķiras. 

G.Mūrniece: par atsauksmēm, kad pacients nokļuva Alūksnes slimnīcā, kas ir ļoti pozitīvas, 

nesalīdzināt ar Rīgu un Valmieru. 

                Vai var braukt uz Alūksni? 

M.K.: var. 

D.Aļeksējevs: ātrā palīdzība, kas atbrauc, kas tai dod komandu, kur vest? 

M.Kauliņa: skatās pēc profila slimnīcām. Ved uz tuvāko slimnīcu. 

Debates: D.Aļeksējevs, M.Kauliņa 

A.Harju: sazināsies saistībā ar atbalsta vēstules gatavošanu. 
 

Pārtraukums 5 min. no plkst. 10.54 
 

4. Par grozījumiem Sociālo pakalpojumu un sociālās palīdzības likumā 
Ziņo Inta Siliņa  

I.Siliņa informē par grozījumiem Sociālo pakalpojumu un sociālās palīdzības likumā. 

       Par pakalpojumiem, kam jābūt uz 01.01.2024. 

       Par DI projekta ieviešanas termiņu. 

       Jāprecizē mūsu Saistošie noteikumi. 

D.Aļeksējevs par to, ka pašvaldībai netiek sniegts finansiāls atbalsts no valsts, lai sniegtu šos 

pakalpojumus. 

I.Siliņa sniedz komentāru 
 

5. Par DI pakalpojuma ieviešanas procesu 
Ziņo Inta Siliņa  

Par izbūvēto infrastruktūru projekta laikā. Attiecīgi tādi pakalpojumi jāsniedz. 

Par pakalpojumu izmantošanu pa dienām. 

Par sociālās rehabilitācijas pakalpojuma ieviešanu. 

Piešķirto naudu izlietot novadā izveidotajā infrastruktūrā. 

Par iespējamo finansējuma saņemšanu 

Debates: A.Harju, D.Aļeksējevs, G.Mūrniece 

E.Labanovskis iesaka sadalīt: to, ko mēs varam sniegt, nodrošinām mēs, bet to, ko nē, tad kāds 

cits sniedz. 

I.Siliņa: speciālists nosaka, kāds pakalpojums ir nepieciešams personai. 

E.Labanovskis: ja jāgaida ilgāks laiks Smiltenē, tad arī varētu ļaut pakalpojumu saņemt citur. 

Debates: I.Siliņa, E.Labanovskis, A.Harju  

J.Adienis: vai nebūs mūsu infrastruktūra kādam biznesa objekts? 

I.Siliņa sniedz atbildi. 

 

A.Harju par atbalsta vēstules Alūksnes slimnīcai sniegšanu.   

       Ir saņemts deputātu  pilnvarojums sagatavot vēstules tekstu, ar ko tad tiks iepazīstināti    

deputāti. 
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E.Zurģe par pieredzi skolu telpu izmantošanā sociālo pakalpojumu sniegšanai. 
               
 

Sēde slēgta plkst. 11.40 
 

Sēdi vadīja 

Komitejas priekšsēdētāja     Astrīda Harju 

 

Sēdi protokolēja              Ilze Oginska  

 

 


